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Desetak dana uzavrele političke atmosfere u Ivancu kulminiralo je u ponedjeljak smjenom 

s mjesta predsjednika Gradskog vijeća, Zdenka Đurasa, čime je taj grad u ovom mandatu 

dobio već trećeg predsjednika tog tijela. Ovoga puta to je član Nezavisne platforme Sjever,

Ivan Sedlar.

Prije nego prenesemo sam tijek sjednice, podsjetnik na događanja. Prije dva tjedna 

sazvana je i održana tematska sjednica vezana uz projekt Aglomeracije, odnosno na 

probleme koje je tak projekt uzrokovao u svakodnevnom životu građana Ivanca.

A upravo je uoči sjednice Zdenko Đuras, kao dio Kluba HDZ, HSU i nezavisni Nikola 

Sedlar, javno progovorio o tom problemu, odnosno potrebi rješavanja tih problema. Na 

samoj toj tematskoj sjednici posebno su bili aktivni članovi tog kluba Cikač i Sedlar koji su 

upozoravali na probleme i tražili rješenja.



Nekoliko dana nakon toga, osam vijećnika Nezavisne platforme Sjever i SDP-a zatražili su

hitnu sjednicu Gradskog vijeća i smjenu Đurasa jer, kako su naveli, on više ne zaslužuje 

biti predsjednik Gradskog vijeća. U svom objašnjenju naveli su da je bez potrebe 

uznemiravao javnost. Nakon toga Đuras je sazvao 40. sjednicu koja je održana u 

ponedjeljak, a ovo je njezin tijek:

Kao prvi koji se javio za riječ, SDP-ov Dalibor Patekar odmah je najavio da će glasati za 

smjenu Đurasa. Podsjetio je kako je on na početku mandata bio predsjednik i da su nakon 

njegove smjene, kada se nisu mogli dogovoriti s gradonačelnikom Miloradom Batinićem, 

podržavali Đurasa jer su mislili da će se moći dogovarati. No kako je rekao Patekar, niti s 

Đurasom i HDZ-om nije bilo baš nikakvog dogovora i niti jedan prijedlog SDP-a nije 

prihvaćen. Patekar kaže da je kap koja je prelila čašu zazivanje izvanrednog stanja, ali da 

će se izvanredno stanje dogoditi kada će se zatvoriti odlagalište otpada u Jerovcu.

Nezavisni Nikola Sedlar je naglasio kako je ideja, pa i zahtjev za smjenu, stigla odmah 

nakon tematske sjednice na kojoj su i Zdenko Đuras, odnosno Klub HDZ-HSU i nezavisni 

Nikola Sedlar, pokrenuli pitanje odgovornosti za probleme koje je prouzrokovao projekt 

Aglomeracije i produljenje rokova.

- I tako stižemo do 40. sjednice i smjene Đurasa, a inicijativa je došla od vijećnika 

Nezavisne platforme Sjever i SDP-a. Inače, mi smo jedinstveni saziv Gradskog vijeća jer u

jednom mandatu imamo dva braka istih političkih aktera. Jedan propali i sada ovaj novi - 

kazao je Sedlar podsjećajući kako je SDP sada bez problema prešao preko riječi Batinića 

koji je u prvom braku poručio jednom od SDP-ovaca da "laže poput psa". Nakon njega za 

riječ se javio HDZ-ov Ljudvek Cikač.

- Kolege, potpisnici ove inicijative, ujedno podržavatelji neviđene hajke koja se zadnjih 

dana provodi nad Zdenkom Đurasom, mladim, sposobnim i uglednim poduzetnikom, 

cijenjenim ne samo u našem kraju, ne samo u Hrvatskoj, već i u mnogim dijelovima 

Europe. Naučeni smo na iscrtavanje meta nepodobnima na službenim stranicama grada 

Ivanca, ali ovime što ste i vi podržali smo, blago rečeno, šokirani. Toliku količinu mržnje 

izrečene prema jednoj osobi, i to samo zato što je imao hrabrosti javno progovoriti o 

nečemu na što već mjesecima ukazuju brojni građani i građanke, je prestrašno. Gospodo, 

njega ste prozvali da je odgovoran, skrivajući se i iza svoje odgovornosti. Za sve probleme

koji su se zadnjih godina i mjeseci akumulirali na području Ivanca, krivca i krivce tražite na 



potpuno pogrešnoj adresi. Zaboravili ste da smo vas prije skoro tri godine upozoravali da 

nešto ne valja, da se sve više raskopava, a sve manje ili ništa ne popravlja, da su nam 

građanke i građani nezadovoljni, da se treba nešto poduzeti - poručio je Cikač.

Elvis Gotal (HDZ) u svom je govoru poručio da se Đurasa smjenjuje jer se usudio govoriti 

u ime građana i da je ovo pokušaj da se ušutka njega, odnosno da se ušutkaju građani. 

Gotal drži da je ovo početak promjena u Ivancu jer građani neće na to nasjesti.

- Ako je ukazivanje na probleme Aglomeracije dovoljno za politički progon Đurasa, što se 

onda to događa u Ivancu i što se pokušava sakriti - zapitao je Gotal.

Goran Spasojević, Nezavisna platforma Sjever, drži da je sve počelo još prije tematske 

sjednice kada je gradonačelnik Milorad Batinić sazvao sjednicu i okupio mjerodavne 

vezano uz Aglomeraciju. Naglasio je kako je Đuras bezrazložno podigao tenzije oko 

Aglomeracije što je uznemirilo građane. Naveo je niz razloga za smjenu Đurasa koja je 

izazvala brojne replike od strane Nikole Sedlara, Cikača, Gotala...

Kristina Geci, Reformisti, zapitala se je li ova sjednica tragedija, komedija ili nešto treće i 

pozvala je sve da se uozbilje. Nadalje, zapitala je kome ovakve sjednice koriste, odnosno 

treba li se Vijeće baviti međusobnim odnosima ili problemima građana? Također, rekla je 

kako je ovo već druga smjena predsjednika Gradskog vijeća i nije li do toga došlo zbog 

približavanja lokalnih izbora. Osobno je u ime Reformista rekla da je protiv smjene 

predsjednika Gradskog vijeća koju smatra bespredmetnom pola godine uoči izbora.

Gradonačelnik Milorad Batinić je rekao da se kroz raspravu puno toga pričalo, ali da nema 

potreba za ponavljanjem svega. Osvrnuo se na projekt Aglomeracije, odnosno na 

tematsku sjednicu koju je on osobno doživio kao sjednicu koja je građanima trebala 

ponuditi informacije. Drži da nije bilo potreba da se govori o izvanrednom stanju. Nakon 

aglomeracije, kazao je da je NPS i SDP spojilo to što se dogodilo. Istaknuo je da u suštini 

nije bitno političko preslagivanje i da nema utišavanja istine. Zamjerio je Đurasu, kako je 

naglasio, istupe u javnosti koje su neki mediji naveli kao izvanredno stanje.

Na kraju, a prije glasanja, riječ je uzeo i sam Đuras koji je naglasio da je namjera bila da 

ova sjednica bude javna i da javnost čuje što se događa. Također, rekao je da nije dao 

ostavku jer se ne osjeća krivim zbog ičega da bi trebao tako postupiti. Nadalje, htio je 



osobno čuti što misle pojedini ljudi, a izjave nekih su ga iznenadile. Pojasnio je da, što se 

tiče medija, nikada nije niti misli utjecati na uređivačku politiku bilo kojeg medija te da isto 

tako nikada nije pribjegavao politikantstvu.

Poručio je kolegama koje su potpisali zahtjev za smjenu, u dijelu u kojem su rekli da ne 

zaslužuje biti predsjednik Vijeća, da ga uopće ne poznaju tko i što je on i da nemaju 

mandat da donose sud zaslužuje li on biti predsjednik ili ne.

- Svoju časnu dužnost obnašao sam korektno. Građani Grada Ivanca dali su mi povjerenje

u velikom broju i obnašao sam časno dužnost predsjednika Gradskog vijeća. Tvrdnja 

političkih oponenata da izigravam žrtvu jednostavno nije točna jer se nikada nisam, niti 

neću tako ponašati. Večeras izlazim iz ove prostorije i svima vama i svim građanima mogu

pogledati u oči - bile su posljednje riječi, nakon čega je zaključio raspravu i dao svoje 

razrješenje na glasanje.

S 8 glasova ZA, vijećnika NPS-a i SDP-a, te 7 protiv, Đuras je smijenjen. Nakon glasanja 

zahvalio je vijećnicima i gradskim službama na suradnji.

Potom je uslijedio izbor novog predsjednika, Ivana Sedlara (NPS), kojeg je Nezavisna 

platforma Sjever i SDP izglasao s 8 glasova ZA, dok je 6 vijećnika bilo protiv, a jedan 

suzdržan. Prije toga uslijedila je ostavka Nikola Sedlara na mjesto potpredsjednika Vijeća, 

uz poruku da nitko iz redova NPS i SDP-a nema kompetencije obnašati tu dužnost.








